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Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg
Christiansborg 
1240 København K

Miljø- og Planlægningsudvalget har i brev af 13. april 2010 stillet mig følgende 
spørgsmål B81 - 6, efter ønske fra Per Husted (S), som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål 6:

”Vil ministeren oplyse, om allerede foretagne kortlægninger med termografi fra 
luften, med henblik på at kortlægge varmetab i bygninger i bl.a. Odense 
Kommune og Århus Kommune, er foretaget forgæves?”

Svar:

Jeg tolker notatet fra Teknologisk Institut således, at luftbåren termografi ikke kan 
bruges til udarbejdelse af et varmeatlas, hvor alle borgere direkte uden videre kan se 
varmespildet af deres hus og sammenligne det med tilsvarende huse med henblik på 
at motivere til indsats for energibesparelser. Dette skyldes, at der er en række usik-
kerheder ved teknologien, der indebærer, at der skal særlig ekspertise til at tolke 
termografierne korrekt. 

Der er samtidig sket en stor teknologisk udvikling på området, og teknologien kan 
yde et stort bidrag i den samlede indsats til gennemførelse af energibesparelser. Men 
termografierne kan ikke stå alene, og skal udnyttes i en sammenhæng, hvori der ind-
går ekspertise til fortolkning af dem. 

På denne baggrund vil jeg ikke udtale mig om de kortlægninger, der er foretaget i de 
nævnte kommuner. 

Med venlig hilsen

Lykke Friis
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